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Wyścig po władzę trwa w 
najlepsze. Na uprzywilejo-
wanej pozycji jest rzecz jasna 
rządząca od 2015 r. Zjedno-
czona Prawica z Prawem i 
Sprawiedliwością na czele. 
Opozycja może tylko obie-
cywać, rząd niczym Święty 
Mikołaj rozsupłał worek i już 
od kilku lat rozrzuca forsę na 
prawo i lewo, próbując tym 
przesłonić szalejącą inflację, 
a de facto dolewając oliwy 
do ognia. Kasa podatników 
(swojej przecież nie mają) i 
z coraz większego zadłuże-
nia trafia rzecz jasna głownie 
do tych grup społecznych, u 
których jest jakaś szansa na 
głosy. Największym kosztem 

państwa są wydatki socjalne, 
które rosną szybciej niż go-
spodarka. Te dzięki wprowa-
dzeniu 500 PLUS oraz trzyna-
stej i czternastej emerytury 
wzrosły w ostatnich latach 
o 41% - jest to czwarty naj-
wyższy wynik w Unii Europej-
skiej. Z drugiej strony malało 
znaczenie inwestycji publicz-
nych, które w stosunku do 
PKB zmniejszyły się o 0,5%. 
W tym i następnym roku wy-
datki socjalne jeszcze bardziej 
wzrosną, bo rząd wypłaci 14. 
emeryturę w wysokości 2650 
zł brutto (13. emerytura wy-
niosła 1588,44 zł brutto) a od 
stycznia nie będzie już 500 
PLUS tylko 800 PLUS. 

Skąd na to wszystko pie-
niądze? Dobra koniunktura 
gospodarcza dzięki pracy Po-
laków, ale również wielu pra-
cowników z Ukrainy, pomimo 
błędnej polityki gospodarczej 
rządu spowodowała napływ 
kasy do budżetu. Warto też 
zauważyć, że PiS w ostatnich 
latach wprowadził wiele no-
wych podatków, które dla 
niepoznaki nazywa składka-
mi, opłatami lub daninami 

(składka zdrowotna w wyso-
kości 9%, której nie można już 
odliczyć od podatku, „opłata 
emisyjna”, „danina solidar-
nościowa”, a oprócz tego np. 
podatek bankowy i podatek 
handlowy). W  efekcie Pol-
ska zajmuje trzecie miejsce 
spośród krajów regionu pod 
względem wielkości obciążeń 
podatkowo-składkowych (po 
Chorwacji i Słowenii). 

Kasy budżetowej byłoby 
jednak mało, dlatego rząd 
pomimo dobrej koniunktury 
nie zrównoważył finansów 
publicznych, tylko zadłuża 
nas na potęgę. Nasz dług 
publiczny liczony według 
metodologii unijnej wzrósł 
w latach 2015-2022 o 64%! 
(obecnie to niemal 36 tys. zł 
na mieszkańca).

Co więcej, oprócz klasycz-
nego zadłużenia rząd na-
gminnie stosuje kreatywną 
księgowość wypychając część 
wydatków do pozabudżeto-
wych funduszy w Banku Go-
spodarstwa Krajowego (np. 
Fundusz Polski Ład). Wydatki 
z BGK nie powiększają pań-
stwowego długu publicz-

minął miesiąc

KPR – Krajowy Program Rozdawnictwa
nego. Te pozabudżetowe 
machloje wiele razy wytykał 
rządowi NIK, ale PiS nic sobie 
z tego nie robi. 

W konsekwencji wg opinii 
ekspertów (wbrew stano-
wisku rządu) nasze finanse 
publiczne są w złym stanie. 
Przyznało to Ministerstwo 
Finansów, które w marcu br. 
w opinii do projektu ustawy 
wprowadzającej preferen-
cyjne kredyty mieszkaniowe 
stwierdziło: „Niestety w naj-
bliższych latach nie ma prze-
strzeni na nowe wydatki po-
noszone z budżetu państwa. 
Tym samym, aby zwiększyć 
wydatki na nowe zadania, 
należy znaleźć źródło ich sfi-
nansowania poprzez ograni-
czenie innych wydatków”. 

Z pewnością poprawie 
naszych krajowych finan-
sów nie posłuży raptowne i 
znaczne cięcie stóp procen-
towych przez upolitycznio-
ną Radę Polityki Pieniężnej 
z Adam Jastrzębiem Gla-
pińskim na czele. Owszem, 
chcielibyśmy płacić mniej za 
kredyty i tego oczekujemy, 
ale ten krok ewidentnie miał 
podłoże polityczne i z pew-
nością nie posłuży obniżeniu 
inflacji i poprawie kondycji 
złotego.

Krzysztof Piotrowski

tel. 501 693 387

Najszybszy domowy 
internet - do 1 Gb/s!!!

DORADCA KLIENTA

Zadłużamy się po uszy, a do 
dziś przez rząd PiS nie otrzy-
maliśmy pieniędzy z Krajo-
wego Planu Odbudowy. To 
23 mld euro dotacji i 11,5 
mld euro nisko oprocento-
wanych pożyczek. Wszystkie 
kraje członkowskie UE pie-
niądze z KPO już otrzymały 
(nawet Węgry) oprócz Polski.

Czy PiS robi to wszystko 
dla dobra Polaków? Ależ nie. 
Chodzi o utrzymanie wła-
dzy za wszelką cenę. Biuro-
kratyczna machina partyjna 
tak dobrze rozsiadła się na 
intratnych państwowych 
stołkach, że zrobią wszystko, 
by nie wypuścić tej kury zno-
szącej złote jajka. Koszty są 
nieważne, bo zapłacimy za 
to my – podatnicy. Według 
takiego scenariusza jest ry-
zyko, że nasz rozwój w końcu 
się zatrzyma. Może nie od-
czujemy tego gwałtownie te-
raz, ani w ciągu najbliższych 
kilku lat, ale gdy w przyszło-
ści Ukraina wstąpi do Unii 
Europejskiej (to tylko kwe-
stia czasu), będziemy sobie 
pluć w brodę, że nie zbudo-
waliśmy solidnego zaplecza 
do konkurowania ze znacz-
nie tańszą, odbudowaną po 
wojnie gospodarką naszego 
wschodniego sąsiada.

WSPARCIE NA ROZWÓJ FIRM
OD 1 STYCZNIA 2023
ŁATWIEJSZY DOSTĘP DO ZWOLNIEŃ PODATKOWYCH 
DLA MIKRO I MAŁYCH PRZEDSIĘBIORSTW.

marketing@kssse.pl     095 721 98 00    www.kssse.pl

Zapytaj o szczegóły. Darmowa informacja:

MIESZKANIA DLA FIRM 
W SULĘCINIE 

TEL. 501544686                                           
(faktura VAT)
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Uroczystość Święta Plonów poprze-
dziła msza święta w intencji rolników i 
ogrodników celebrowana przez księdza 
proboszcza Sławomira Przychodnego w 
kościele parafialnym św. Mikołaja.

Uczestnicy niecodziennego święta 
mieli okazję zapoznać się z wieloma 
ofertami i wspaniale prezentującymi się 
namiotami. W każdym przedstawiciele 

Święto Plonów Sulęcin 2023 
W scenerii nowego targowiska miejskiego 2 września odbyło się 
Święto Plonów Sulęcin 2023. W tegorocznej imprezie swoje stoiska 
zaprezentowało dwanaście z czternastu sołectw należących do 
Gminy Sulęcin.

sołectw eksponowali i proponowali nie-
zliczoną ilość ciast własnego wypieku, 
wiele gorących wiejskich dań, napojów, 
nalewek, wiejskiego chleba ze smalcem, 
kiszonych ogórków, miodów, owoców i 
warzyw.

Gospodarzami Święta Plonów byli: 
przewodniczący Rady Miejskiej Zbi-

C.D. na str. 6
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KOCIOŁ NA DREWNO Drew-Ko

wyższe donansowanie 

dostępne moce: 12 kW; 18 kW; 24 kW

urządzenie 5 klasy oraz Ecodesign

z programu „Czyste Powietrze”

EkoPell

MIESZKANIA DLA FIRM W SULĘCINIE!

POMPY CIEPŁA
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Wszystko co dobre szyb-
ko się kończy, podobnie jest 
z wakacjami. Okres beztroski 
i wypoczynku minął, a nasze 
pociechy muszą wrócić do na-
uki. Droga do szkoły i do domu, 
wyjście na dodatkowe zajęcia 
oraz wszelka aktywność niesie 
niestety za sobą niebezpie-
czeństwo urazów, które oprócz 
bólu i cierpienia ograniczają 
możliwość nauki i destabilizują 
ustalony rytm zajęć. Oczywi-
ście jako rodzice staramy się to 
ryzyko minimalizować, ale w 
obliczu tylu zagrożeń, (ostat-
nio doszło kolejne, w postaci 
rozkopanej ulicy Kilińskiego), 
nieraz jesteśmy bezradni. 

Każde zdarzenie, które doty-
ka nasze dziecko jest traumą 
zarówno dla niego jak i dla 
nas: wizyty u lekarza, kolejki do 
badań, pobyt w szpitalu, czy 
też  wyłączenie z codziennej 
aktywności. Ból i łzy naszych 
pociech to coś, na co nikt z nas 
nie jest gotowy.  

Nawet jeśli nie jesteśmy w 
stanie ustrzec naszych dzieci 
od wszystkich zagrożeń, może-
my choć w niewielkim stopniu 
zrekompensować poniesione 
koszty i zadośćuczynić ich cier-

Dbajmy o bezpieczeństwo naszych dzieci!
pieniu. Służy temu ubezpiecze-
nie od Następstw Nieszczęśli-
wych Wypadków, które chroni 
nasze pociechy 24 godziny na 
dobę w każdym miejscu, za-
pewniając odszkodowanie w 
przypadku urazów, pobytu w 
szpitalu, ukąszenia lub pogry-
zienia, pokrywając koszty pry-
watnych badań lub wizyt le-
karskich  z możliwością  rozsze-
rzenia o dodatkowe zdarzenia. 
Ubezpieczenie takie można 
zawrzeć na trzy sposoby:

•	 Przychodząc do biura, 
które od 2 października prze-
nosimy o 200 m wyżej od sta-
rego! 

Drugi budynek za Media 
Expert - zapraszamy od po-
niedziałku do piątku w godzi-
nach od 9 do 17, pomożemy 
wybrać najlepszą ofertę. 
•	 Skanując poniższy QR 

kod
•	
•	
•	
•	
•	
•	
•	
•	

•	 Wchodząc w przypięty 
post na naszym facebooku- 
Pośrednictwo ubezpieczenio-
we Jarosław Konopko i klika-
jąc w podany link
Korzystając z kodu QR lub 

linku i wpisując kod rabatowy 
edu25 dostaną Państwo 25% 
zniżki (promocja dostępna 
również w biurze) na wybraną 
ofertę. 

W razie jakichkolwiek pytań 
bądź wątpliwości zapraszamy 
do naszego nowego biura 
przy ul. Kilińskiego 13 lub pro-
simy o kontakt telefoniczny 
606958579 lub e-mailowy: 
jaro.sul@interia.pl

Pamiętajmy jednak, że nawet 
najlepsze ubezpieczenie nie 
zastąpi zdrowego rozsądku, 
edukacji naszych pociech w 
zakresie bezpieczeństwa i na-
szej opieki nad nimi. Dlatego 
wszystkim Państwu jak i sobie 
życzę spokojnego i bezpiecz-
nego roku szkolnego.

J. Konopko

Za wzorowe wykonywanie obo-
wiązków służbowych, aktywność i za-
angażowanie w pracy na rzecz nadle-
śnictwa, wyróżnienie otrzymali: Irena 
Kowalczyk, Grzegorz Kot i Stanisław 
Hasiuk. Statuetkę „Przyjaciel Szczeciń-
skich Lasów” otrzymał ppłk Przemy-
sław Mikołajczak komendant Ośrod-
ka Szkolenia Poligonowego Wojsk 
Lądowych z Wędrzyna. Na podstawie 
Rozporządzenia Ministra Środowiska 
kilkunastu pracowników otrzymało 

XXX-lecie Nadleśnictwa Sulęcin 
W siedzibie i na terenie Nadleśnictwa Sulęcin przy ulicy Daszyńskiego, 
20 lipca z udziałem pocztu sztandarowego, sygnalistów, pracowni-
ków nadleśnictwa, nadleśniczego Cezarego Augustyniaka, dyrekto-
ra Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Szczecinie Andrzeja 
Szelążka, zaproszonych gości, przedstawicieli służb mundurowych, 
powiatu, kościoła, zastępczyni burmistrza Sulęcina Iwony Walczak 
i przewodniczącego Rady Miejskiej Zbigniewa Szczepańskiego, od-
były się obchody 30 – lecia Nadleśnictwa Sulęcin.

awanse służbowe. Za wieloletnią pra-
cę serdeczne podziękowania emery-
tom nadleśnictwa złożył nadleśniczy 
Cezary Augustyniak.

Uroczystość zakończyło odsłonię-
cie i poświęcenie przez księdza pro-
boszcza Parafii Sulęcin Sławomira 
Przychodnego obelisku z tablicą upa-
miętniającą XXX – lecie Nadleśnictwa 
Sulęcin.

Maciek Barden

Organizatorzy przygo-
towali konkurencje, za-
bawy i gry z nagrodami, 
w których uczestniczyły 
dzieci i osoby dorosłe. 
Szczególną atrakcją 
wśród dzieci cieszyły 
się dmuchane zjeżdżal-
nie, piłki do skakania 
z uchwytem, a wśród 
wszystkich uczestników 
festynu wspaniałe cia-
sta, kiełbaski i kurczaki 
serwowane z grilla, na-
poje, kawa, herbata, wi-
nogrona, wata cukrowa, 
banany, cieple posiłki z 
pieczywem, jak również 
własne wędliny i warzy-
wa. 

W imprezie uczestni-
czył burmistrz Sulęcina 
Dariusz Ejchart i pro-
boszcz parafii Długo-
szyn. Piknik  zakończył 
się wieczorkiem tanecz-
nym.

Maciek Barden

Letni festyn w Rychliku
Pomimo niesprzyjającej aury na placu rekreacyjno-sportowym w 
centrum sołectwa Rychlik, 5 sierpnia odbył się piknik i festyn wiejski, 
którego organizatorem byli mieszkańcy miejscowości, Rada Sołecka 
i sołtys Michał Zając.

mailto:jaro.sul@interia.pl
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DUŻY W
YBÓR OPON!!!

(wjazd do Sulęcina)

Otwarte:
Pn - pt : 8 - 17
Sob       : 8 - 13

Rząd, telewizja, gazety oraz 
internet wszem i wobec ogła-
szają, że emeryci dostaną 13 
emeryturę - ja pewnie dosta-
nę także, bo jestem emery-
tem.  Jest jednak pewne „ale” 
– 13 emerytura będzie z pienię-
dzy ... emerytów. 

Po kolei – co to jest walo-
ryzacja? Wikipedia podaje: 
podparte ustawą podwyższenie 
nominalnej wartości pieniądza 
wobec kursu złota; przywrócenie 
dochodom ich realnej warto-
ści utraconej z powodu inflacji. 
Odnosi się to głównie do świad-
czeń socjalnych takich jak płace, 
renty czy emerytury. Ogólnie 
rzecz biorąc rewaloryzacja jest 
to nadanie pierwotnej warto-
ści, odnowienie, przywrócenie 
świetności.

Jak w Polsce wylicza się infla-
cję ? 

Waloryzacja polega na po-

13 emerytura – wielkie oszustwo
NADESŁANO DO PRZEKROJU

mnożeniu kwoty świadczenia 
(emerytury) i podstawy jego 
wymiaru przez wskaźnik walo-
ryzacji. 

Wskaźnik waloryzacji to dwa 
elementy łącznie:

1. średnioroczny wskaźnik 
cen towarów i usług konsump-
cyjnych dla gospodarstw do-
mowych emerytów i rencistów 
z roku poprzedniego, albo 
średnioroczny wskaźnik cen to-
warów i usług konsumpcyjnych 
ogółem, jeżeli jest on wyższy 
od wskaźnika cen towarów i 
usług konsumpcyjnych dla go-
spodarstw domowych emery-
tów i rencistów 

2. zwiększony o co najmniej 
20 % realnego wzrostu prze-
ciętnego wynagrodzenia w 
poprzednim roku kalendarzo-
wym.

Wskaźnik ten jest ogłaszany 
w ustawie budżetowej. Walory-

zacja jest więc po to, by wsku-
tek procesów inflacyjnych eme-
ryt otrzymywał świadczenie na 
podobnym poziomie i nie stał 
się w końcu żebrakiem lub ban-
krutem.

Ile podwyżki powinni otrzy-
mać polscy emeryci w ramach 
rewaloryzacji?

Wg wskaźników i wyliczeń 
emeryci powinni dostać w 2019 
r rewaloryzację na poziomie 
3,26 (tj. 103,26 %). A rząd za-
fundował im rewaloryzację na 
podstawie wskaźnika 2,86 (tj. 
102.86 %). Zaoszczędzono więc 
na emerytach dając im mniej-
szą rewaloryzację. Z zaoszczę-
dzonych pieniędzy teraz rząd 
wypłaci emerytom świadczenie 
nazywane 13 emeryturą. Czyli 
najpierw rząd zabrał emerytom 
część pieniędzy, żeby za chwi-
lę to oddać, ale z odpowiednią 
dozą propagandy, że robi eme-
rytom dobrze. 

Niestety rząd zapłaci 13-tkę 
z ich własnych – emerytów – 
pieniędzy, bo obniżenie rewa-
loryzacji o 0,4 pkt spowoduje, 
że przez kolejnych 12 miesięcy 
(od 1. marca 2019 do 1. marca 
2020) emerytury będą co mie-
siąc niższe o ten właśnie wskaź-
nik – a wypłata 13-ki jednora-
zowa.  Emeryt dostanie więc 
swoje należne pieniądze nieco 
wcześniej tj. w maju 2019r, a 

nie rozłożone w comiesięcznej 
emeryturze do marca przyszłe-
go roku.

Jest jeszcze jeden aspekt 
– przyszłościowy. Obniżenie 
rewaloryzacji powoduje, że 
emeryci w tym roku może nie 
stracą (nieliczni nawet nieco 
zyskają), bo niższą rewalory-
zację zrekompensuje im 13 
emerytura, ale za to wszyscy 
stracą w latach następnych 
i już tak będzie do końca ich 
emeryckich dni, bo w każdym 
następnym roku emeryci 
dostaną mniej emerytury 
właśnie o ten zaniżony w br. 
wskaźnik rewaloryzacji. Prościej 
- obniżenie rewaloryzacji w 
tym roku powoduje automa-
tyczne obniżenie emerytur 
we wszystkich latach następ-
nych. Tej straty pewnie nie zre-
kompensuje w przyszłości już 
żaden następny rząd. Najwię-
cej zyskają ci emeryci, którzy 
umrą zaraz po otrzymaniu tej 
13 emerytury. Ci którzy dożyją 
marca następnego roku wyjdą 
na zero. Wszyscy, którzy pożyją 
dłużej – stracą. Dla emerytów, 
którym zostało 2, 3 lub 5 lat 
życia może nie będą to kwo-
ty duże, ale ci młodsi emeryci 
przez wiele kolejnych lat pobie-
rania swoich emerytur stracą w 
konsekwencji dużo więcej niż 
rozreklamowana 13 emerytura. 
Nawet gdyby 13-tka była wy-
płacana w latach następnych, 
to i tak ich emerytury realnie 
obniżą się o zaniżony w 2019 r. 
wskaźnik rewaloryzacji. 

W ustawie o przyznaniu 13 

emerytury PiS zapisał, że bę-
dzie to niestety jednorazowe 
świadczenie – więc emeryci w 
kolejnych latach nie mają co li-
czyć na 13 emeryturę. 

Podsumowując – wypłata 13 
emerytury nie jest więc żadnym 
dodatkowym świadczeniem, a 
jedynie wyrównaniem zaniżo-
nej  rewaloryzacji. Zapowiada-
na 13 emerytura w wysokości 
1.100 zł dla wszystkich podlega 
obciążeniom fiskalnym, więc 
do wypłaty „na rękę” będzie tyl-
ko 888 zł.

Zyska jedynie rząd PiS (pro-
pagandowo) obwieszczając 
wszystkim jak to dobrze (?) robi 
emerytom uszczęśliwiając ich 
13 emeryturą. W moje ocenie 
jest to bardzo nieprzyzwoity 
chwyt marketingowy przed 
nadchodzącymi wyborami – to 
robienie wody z mózgu milio-
nom Polaków (nie tylko eme-
rytom). To jedynie zagrywka 
przed wyborami i dodatkowo 
w najbardziej bezczelnym wy-
daniu – psująca zarówno poli-
tykę społeczną, jak i politykę w 
ogóle. 

Ja sam osobiście wolałbym 
otrzymać należną mi rewalory-
zację wg wskaźnika 3,26 i bez 
tej napuszonej indoktrynacji. 
A w następnych latach i tak na 
tym stracę, więc nie mam się 
czym cieszyć. 

Z życzeniami długich lat życia 
wszystkim emerytom oraz 
trzeźwości w myśleniu

emeryt Stanisław P.

,,Grają trąby, dzwonią dzwony.
 Radość dziś napełnia kraj.
 W Polsce wielkiej, odrodzonej
 Wiwat! Wiwat Trzeci Maj!»

Dnia 29 kwietnia w Szkole 
Podstawowej im. Żołnierza 
Polskiego w Wędrzynie odbył 
się uroczysty apel z okazji 228 
rocznicy uchwalenia Konsty-
tucji 3 Maja. To uroczystość 
wpisana w coroczny kalen-
darz naszej szkoły.

Ważność święta była okazją 
do przygotowania progra-
mu artystycznego, w którym 
wzięli udział uczniowie kla-
sy VI b i VII a. Podczas apelu 
przypomniano tło historycz-
ne wydarzeń z 3 maja 1791r., 
recytowano piękne wiersze, 
śpiewano pieśni patriotyczne.

Występ miał za zadanie przy-
bliżyć to doniosłe wydarzenie 
historyczne, a także uświa-

Apel z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja
SULĘCIN / WĘDRZYN

domić wszystkim, jak istotną 
rolę pełni ten dokument w 
czasach współczesnych. Po-
wagę sytuacji podkreślały 
galowe stroje uczniów, barwy 
narodowe i ważne dla Polski 
hasła.

Dyrektor szkoły - p. Edyta 
Jakóbczak, na zakończenie 

apelu, podkreśliła rangę tego 
ważnego wydarzenia i skło-
niła wszystkich do refleksji 
nad słowami: OJCZYZNA,PA-
TRIOTYZM i WOLNOŚĆ. Takie 
spotkania to wspaniała lekcja 
historii i patriotyzmu dla całej 
społeczności szkolnej.

B.K.

Czas na Jesień Średniowiecza
Cuda, cuda ogłaszają rzą-

dzący. Na wycieczki szkolne, 
na remonty szkół, na lepsze 
wyżywienie w szpitalach, po-
ciągi, dojeżdżające do każ-
dej wsi autobusy... zasadne 
pytanie – Czy tego wcześniej 
nie dostrzegli? Kłamstwa wy-
borcze są potęgą PiS i Konfe-
deracji. Pierwsi wprowadzili 
podatek zdrowotny, nawet 
od sprzedaży np. maszyny 
rolniczej, podatek którego nie 
można odpisać, co wcześniej 
było możliwe. Drudzy mamią 
wprowadzeniem braku po-
datków i dodatkową kasą na 
poprawę zdrowia. To niby z 
czego utrzymają służby mun-
durowe i wiele innych rzeczy? 

Przekazywanie samocho-
dów strażackich, tych samych 
po raz kolejny przez kolejnych 
polityków PiS to propaganda 
sukcesu. Zwana potocznie 
żenadą. Słynny mur na grani-

cy z Białorusią miał być wg za-
pewnień super barierą. Okazał 
się  propagandowym bublem. 
I pomimo wzmocnienia przez 
wojsko tego odcinka granicy 
grupy nielegalnych emigran-
tów częściowo nasi wyłapują, 
a zdecydowanie więcej robi to 
niemiecka policji za obiema 
rzekami granicznymi, Wojsko 
zamiast się szkolić, rotacyjnie 
jest na granicy wymieniane. `

Legalnych emigrantów rząd 
sprowadza do pracy. Przy oka-
zji wyszło na jaw, że wicemini-
ster MSZ Wawrzyk jest „umo-
czony” w wydawanie wiz za 
kasę dla chętnych z krajów ob-
cych nam religijnie i kulturowo. 
Do jego gabinetu weszli funk-
cjonariusze CBA i ów minister 
został szybciej niż błyskawicz-
nie odwołany. Wyleciał również 
z list wyborczych PiSu. Podej-
rzany niegdyś w niezależnych 
mediach jawił się jako wzór 

cnót i pyszałkowości. A tu taka 
Kinder niespodzianka.  Wiado-
mo też, że boi się latać samo-
lotami. Niepotrzebne, bo jak 
go zamkną, to do aresztu prze-
wieziony zostanie tylko samo-
chodem. Swoją drogą rzecznik, 
o niemieckim nazwisku, wali 
przysłowiowego głupa, że nic o 
aferze nie wiadomo, a przecież 
ma ona zasięg międzynarodo-
wy (zachodnie służby powia-
domiły Polskę). Robienie z taty 
wariata jak się niegdyś mawia-
no. Do wyborów zapewne bę-
dzie w tej sprawie cisza.

Nadal nie ma kasy z KPO. 
O bilbordach informujących 
o ogromnej kwocie euro za-
łatwionej przez Premiera nie 
wspominam, bo nawet wnio-
sku o pieniądze nie złożono. I 
tego Premier nie mówi podczas 
swych kłamstw wyborczych.

Upolityczniona prokuratura 
na zapotrzebowanie rządzą-
cych wyciąga to, co akurat jest 
potrzebne. Nie ma  znaczenia 
czy są to oskarżenia oparte na 
kwitach czy zwykłych pomó-
wieniach. Przykład senatora z 
opozycji jest konkretem.

Kombinacje z obsadą na li-
stach przez Zjednoczoną Pra-
wicę zbudziło wiele złości w 

Lech MaLinowski

lechm47@wp.pl

jej szeregach, Odsunięto ludzi 
Zera, Pinokia i od Republika-
nów. Sam jestem ciekaw jak to 
się skończy. W naszym regio-
nie popierających dotychczas 
PiS zachciało się startować z 
innych list. Takich apolitycz-
nych. Proza życia jest sama w 
sobie zagadką. Podobnie jak 
zagadką dla wielu, w tym i so-
cjologów, jest umieszczenie na 
listach Zjednoczonej Prawicy – 
Kukiza, Mejzy i Bąkiewicza. Tłu-
maczyć nie warto. Znany napis 
na drzwiach K+M+B, dzięki 
internetowi ma zgoła już inne 
znaczenie.

Cięcie stóp procentowych 
przez showmena z NBP za-
skoczyło. Bredził coś o  jedno-
procentowej inflacji, choć jest 
nadal wyższa. To jest nie do 
przyjęcia wg wielu ekonomi-
stów. To była szokująca decyzja 
dla nas wszystkich - powiedział 
Ludwik Kotecki, członek RPP 
Załamał się kurs walutowy i zło-
tówka osłabła. 

Jeżeli dziennikarz pyta mini-
ster Moskwę czy jest za wycina-
niem lasów na Półwyspie Hel-
skim, kilka razy niczym mantrę 
powtarzała o dużej lesistości 
drzew w Polsce, zdecydowanie 
unikając odpowiedzi. Mimo 

tego i tak Prezes usunął ją z 
listy kandydatów do sejmu.

Wielu ludzi zmarło w wyni-
ku zakażenia wirusem Choro-
by Legionistów. Wśród wielu 
wypowiedzi fachowców i sa-
morządowców w mediach, 
zabrakło konkretnych słów ze 
strony młodej stażem mini-
ster zdrowia. A może i dobrze 
?! Minister rolnictwa też dał 
d... obiecywał, że zrobi po-
rządek ze zbożem z Ukrainy i 
wyszło jak wyszło, czyli to co 
zwykle.

Idźmy do urn i nasz głos 
będzie Czerwona Kartką 
dla rządzących nieudacz-
ników i okłamujących nas. 
Zróbmy im jesień średniowie-
cza!. 

gniew Szczepański, burmistrz 
Sulęcina Dariusz Ejchart i za-
stępczyni burmistrza Iwona 
Walczak, pełniąca w tym szcze-
gólnym dniu rolę konferansje-
ra.

Wszystkie stoiska uczest-
niczyły we wcześniej ogło-
szonych konkursach. Na naj-
bardziej smakowite danie na 
ciepło. W tej konkurencji I miej-
sce zajęło sołectwo Trzebów za 
danie mięso z cukinią. II miejsce 
zajęło sołectwo Drogomin za 
polędwiczki w sosie kurkowym 
i III miejsce sołectwo Zarzyń za 
danie bigos z kiełbaską. W kon-
kursie na najsmaczniejsze po-
trawy I miejsce zajęło sołectwo 
Żubrów za konfitury z rokitni-
ka, II miejsce sołectwo Brzeźno 
za keczup z cukinii i III miejsce 
sołectwo Rychlik za warzywne 
trio. Najwybitniejszy wypiek 
malinowa chmurka przygoto-
wało sołectwo Miechów i za-
jęło I miejsce, II miejsce przy-
padło sołectwu Brzeźno za 
wypiek metrówka, a III miejsce 
otrzymało sołectwo Małuszów 

Święto Plonów Sulęcin 2023 
C.D. ze str. 3 za makowiec. W bezkonkuren-

cyjnym deserze I miejsce zajęło 
sołectwo Drogomin za tirami-
su, II miejsce sołectwo Grocho-
wo za schoko-bons i III miejsce 
sołectwo Ostrów za jagodzian-
ki. Najsmaczniejszą potrawę na 
zimno przygotowało sołectwo 
Grochowo i za chłodnik z bura-
ków zajęło I miejsce. II miejsce 
otrzymało sołectwo Żubrów 
za śledzik na ostro, a III miejsce 
zajęły sołectwa Miechów za 
śledzika swojskiego i sołectwo 
Zarzyń za pajdę chleba.

Spośród dwunastu sołectw 
w konkursie na najładniejsze 

udekorowane stoisko I miejsce 
zajęło sołectwo Rychlik. II miej-
sce uzyskało sołectwo Trze-
meszno Lubuskie i III miejsce 
sołectwo Ostrów. Najładniejszy 
kosz dożynkowy przygotowało 
sołectwo Ostrów i otrzymało 
I miejsce. II miejsce zajęło so-
łectwo Trzebów i III miejsce ex 
aequo sołectwo Trzemeszno 
Lubuskie i sołectwo Tursk.

Wszyscy w/w uczestnicy 
konkursów otrzymali nagrody 
pieniężne ufundowane przez 
Urząd Miejski w Sulęcinie. W 
trakcie święta wystąpiła orkie-
stra dęta Ochotniczej Straży 
Pożarnej z Grochowa i Kapela 
Bajer z Nowej Soli.

Red.

 
 

 

 

POSZUKUJEMY GRUNTÓW 
do wydzierżawienia pod budowę 

Biogazowni Rolniczej  
Podstawowe kryteria Biogazowni Rolniczej: 

powierzchnia ok 1-2 ha,  
poza obszarem zabudowy, bez planu 

zagospodarowania terenu, klasa gruntu IV 
lub gorsza, obszar nie objęty formami 
ochrony przyrody, w bliskiej odległości 
Stacja Energetyczna (GPZ), w pobliżu 

fermy bydła (dodatkowy atut) 

Oferujemy atrakcyjne warunki współpracy 

40 000 zł rocznie za 1 ha. 
Osoby zainteresowane prosimy o kontakt 

pod nr Tel. 607 07 08 49, 

biuro@peo24.pl,  
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SOKowirówka
lokalny przewodnik po kulturze

SULĘCIŃSKI OŚRODEK KULTURY & BIBLIOTEKA PUBLICZNA

REMONT W SOK TRWA! 
W piątek 8 września br., w zielonej scenerii Parku Miejskiego rozbrzmiały 
fragmenty “Nad Niemnem” Elizy Orzeszkowej, - lektury 12. odsłony 
Narodowego Czytania.
Powieść ta ukazywała się na łamach „Tygodnika Ilustrowanego” przez cały rok 
1887, a w formie książki została wydana w 1888 roku czyli 135 lat temu.
Bardzo dziękujemy za obecność i wspólnie spędzony czas: I Liceum 
Ogólnokształcące im. A. Mickiewicza w Sulęcinie, Dzienny Dom „Senior+” 
w Sulęcinie, Środowiskowy Dom Samopomocy w Sulęcinie.

Do zobaczenia za rok!
Zespół Biblioteki Publicznej w Sulęcinie.

NARODOWE CZYTANIE 
Jak doskonale widać przy ul. Moniuszki  - trwa rewitalizacja budynku Sulęcińskiego 
Ośrodka Kultury wraz z terenem wokół. Choć Biblioteka Publiczna pracuje 
bez przeszkód, to jednak początek działalności stałych sekcji musimy przesunąć 
do momentu zakończenia remontu, który tak nabrał tempa, że bardzo mocno 
ingeruje w teren wokół ośrodka ograniczając dostęp do budynku.

Dlatego kalendarz działalności sekcji opublikujemy gdy modernizacja budynku 
będzie zbliżać się do nału.
Mimo tych utrudnień  działamy na miarę obecnych możliwości. Oprócz odwiedzin 
w Bibliotece Publicznej 24 godziny na dobę, 7 dni w tygodniu możecie słuchać Radia 
SOK (www.radiosok.pl), a dopóki pogoda na to pozwoli będziemy działać na Placu 
Czarnieckiego (Zlot Foodtrucków) czy też w Parku Miejskim.
 

Zła pogoda też nie będzie problemem – na spotkania , działalność DKK 
czy wydarzenia w mniejszej formule do momentu zakończenia remontu zapraszamy 
Was do Kontenera Kultury w Parku Miejskim.

Wakacje w działalności Sulęcińskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej 
to niezwykle intensywny czas! Z powodu remontu skupiliśmy się na wielu 
wydarzeniach plenerowych: Akcje na Wakacje, spektakle teatralne, warsztaty, 
pikniki, wieczór w klimacie PRL, kulturalna kawiarenka i wizyty w sołectwach. 
Tak w skrócie moglibyśmy opisać to, co przez dwa letnie miesiące działo się nie tylko 
w Parku Miejskim, ale także w innych miejscach naszego miasta i gminy. Na kolejnej 
stronie znajdziecie podsumowanie i zdjęcia naszych ostatnich działań.

WAKACJE 
Z SULĘCIŃSKIM OŚRODKIEM KULTURY
ORAZ BIBLIOTEKĄ PUBLICZNĄ 
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SOKowirówka

KULTURALNE LATO

3. sierpnia odbyło się specjalne wydarzenie w ramach „Kulturalnego 
Relaksu” przy Kontenerze Kultury. Ten dzień zorganizowaliśmy bowiem 
wspólnie z STS Olimpia Sulęcin.
Była okazja poznać nowych zawodników Olimpii czy zrobić wspólny trening. 
Oczywiście nie zabrakło też czasu na pamiątkowe zdjęcia. Były dostępne również 
gadżety klubowe.

Tego dnia graliśmy razem dla Kasi Wołoszko i Natana Marczaka. Dochód 
z kawiarenki i sprzedaży gadżetów (ponad 1000zł)  zasilił konto małych 
wojowników.
Słodkie niespodzianki do kawiarenki przygotowała również restauracja Kolorowe 
Talerze, której po raz kolejny gorąco dziękujemy za pomoc!

KULTURALNY RELAKS 
Z OLIMPIĄ SULĘCIN

 „Akcje na wakacje” Sulęcińskiego Ośrodka Kultury, podobnie jak rok temu, 
nie ograniczały się jedynie do aktywności w Parku Miejskim. Na nasze zajęcia 
kreatywne mieliście okazję przyjść także w Grochowie i Długosznie.
Lipcowemu spotkaniu w Długoszynie nie przeszkodziła nawet pogoda – 
w gościnnych progach Świetlicy Wiejskiej w ruch poszło mnóstwo kolorowych 
koralików, gumki, sznurki, na których uczyliśmy się splotów - tak powstały piękne, 
niepowtarzalne bransoletki, a i na naszyjniki i tatuaże wystarczyło nam czasu 
i pomysłów.

W sierpniu zaś gościliśmy w Grochowie gdzie odbyły się warsztaty plastyczne 
w ramach których wspólnie stworzyliśmy lampiony ze słoików, każde z dzieci 
pomalowało workoplecak, robiliśmy również pocztówki wakacyjne metodą kolażu. 
Na koniec na folii każdy  z uczestników namalował wakacyjne motywy. Słonecznie, 
radośnie i kreatywnie upłynął nam czas z dziećmi ze Świetlicy Wiejskiej 
w Grochowie. 

GROCHOWO I DŁUGOSZYN - AKCJE NA WAKACJE  

Jak co roku okres wakacji to również czas 
intensywnych działań kulturalnych 
przygotowanych przez Sulęciński Ośrodek 
Kultury oraz Bibliotekę Publiczną. 
Zazwyczaj o tej porze w Sulęcińskim 
Ośrodku Kultury przeprowadzaliśmy 
dwutygodniowe, tematyczne „Akcje na 
Wakacje” w trakcie których Sulęciński 
Ośrodek Kultury zamieniał się m.in. 
w Hogwart. Tym razem, z powodu remontu 
zmieniliśmy formę naszych „Akcji” – 
przenosząc je do Parku Miejskiego 
i otwierając dla szerszego grona odbiorców.
W ich ramach przez dwa tygodnie 

odbywały się warsztaty tematyczne. Podczas 
zajęć kreatywnych można było wykonywać 
bransoletki i pocztówki, były zabawy plenerowe, 
warsztaty muzyczne i teatralne oraz mała strefa 
gier retro ze starymi konsolami i komputerami 
w Kontenerze Kultury.
Odbyły się także dwa spektakle Małych Form 
Teatralnych: „Jak Koala Przyjaźń znalazł” oraz 
„ K ra i n a  L e ś n e j  Po l a ny ”  –  n i e z w y k l e 
przedstawienia, oparte na bezpośrednim 
kon takc ie  z  na jm łodszą pub l i cznośc ią . 
Dziękujemy wszystkim, którzy tak licznie 
przybyli na wydarzenia Sulęcińskiego Ośrodka 
Kultury zaplanowane w ramach tegorocznych 
„Akcji na wakacje”.

AKCJE NA WAKACJE
Kulturalny Relaks za nami!
Niezwykle szybko minęły nam dwa miesiące wakacji, w trakcie których 
cyklicznie  spotykaliśmy się na „Kulturalnym Relaksie”.

Kulturalny Relaks to plenerowa 
kawiarenka przygotowana przy Kontenerze Kultury, która była strefą relaksu 
pełną muzyki, rozmów i książek.To tu mogliście wypić kawę, herbatę i lemoniadę 
przygotowane przez ekipę Sulęcińskiego Ośrodka Kultury i Biblioteki Publicznej w 
Sulęcinie, a bardzo często zjeść także ciasta pieczone przez wolontariuszy – 
dochód z ich sprzedaż zasilił skarbonki dzielnych małych wojowników – Kasi 
Wołoszko i Natana Marczaka.
 
Dzięki waszym odwiedzinom udało się zebrać ponad 3000 złotych na dzieci, które 
codziennie walczą o zdrowie i sprawność.

KULTURALNY RELAKS
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RODZINNY PIKNIK EKOLOGICZNY

„WYBIERAM NATURĘ”

W Parku Miejski przy Kontenerze Kultury 12. lipca odbył się rodzinny piknik ekologiczny 
Wybieram Naturę jak co roku realizowany przy wsparciu Celowego Związku Gmin CZG-12.
Wszystkie tegoroczne aktywności skupiały się mocno wokół ekologii: tematyczne gry 
rodzinne, quizy, zabawy, wystawa i warsztaty malowania bawełnianych plecaków. 
Świadomość  ekologiczna jest bardzo ważna, dlatego cieszy nas tak liczna frekwencja 
na tegorocznych eko stoiskach.
Edukacja poprzez zabawę to forma, którą doskonale zrealizowały:
- Nadleśnictwo Sulęcin
- Kraina Szlaków Turystycznych - Lokalna Grupa Działania
-Celowy Związek Gmin CZG -12  
Sulęciński Ośrodek Kultury połączył za to trochę form artystycznych z ekologią. Warsztaty 
malowania bawełnianych plecaków cieszyły się bardzo dużym zainteresowaniem. Mamy 
nadzieję, że zastąpią one foliowe reklamówki.
Anna Piguła zaproponowała badanie skanerem biofotonicznym więc poruszyliśmy także 
temat zdrowia. Na scenie przy Kontenerze Kultury wystąpiły zaś solistki Studia Piosenki SOK, 
które pięknie umiliły piknikowy czas.

13 sierpnia odbyła się pierwsza edycja Sulęcińskiego Pchlego Targu. Słoneczna 
niedziela okazała się idealnym terminem na takie wydarzenie.
Mimo, że Pchli Targ debiutował w Sulęcinie, to jednak nie zabrakło kilkunastu wystawców 
u których mogliście znaleźć prawdziwe perełki, przedmioty z historią, ubrania, buty, 
akcesoria, książki, płyty, bibeloty, zabawki i wiele innych rzeczy.

Oczywiście w ramach Kulturalnego Relaksu nie zabrakło także  plenerowej kawiarenki – 
kawa, ciasto, lemoniada, książki, strefa malucha i strefa relaksu – to wszystko czekało 
na odwiedzających I Sulęciński Pchli Targ – na którym, tak jak na innych wakacyjnych 
wydarzeniach można było wesprzeć zbiórkę środków na leczenie Kasi i Natana.

SULĘCIŃSKI PCHLI TARG

Za nami kolejna już edycja pleneru kreatywnego PERSPEKTYWY.  Młodzi artyści przez 
3 dni pracowali nad stylizacjami, w których zaprezentowali się podczas pokazu mody 
przy Kontenerze Kultury. Czerwony dywan, blask eszy i nasi modele w niepowtarzalnych 
strojach

Atrakcyjność tegorocznego pleneru stanowiła nie tylko multidyscyplinarność i bogactwo 
form obecnych na plenerze, ale przede wszystkim formuła zabawy i możliwość tworzenia 
własnych kreacji, pozwalających choć na chwilę przenieść się w świat fantazji, magii 
i marzeń.
Pokazowi mody towarzyszył koncert Studia Piosenki Sulęcińskiego Ośrodka Kultury, 
którego wokalistyki także zaprezentowały się w przygotowanych przez siebie strojach.
Partnerem Pleneru był, podobnie jak przed rokiem, sklep z odzieżą używaną Second Hand 
from London.

PERSPEKTYWY - PLENER ARTYSTYCZNY
16 - 18 SIERPNIA

W zeszłym roku niezwykle tłumnie wzięliście udział 
w "Przepraszamy za Usterki" czyli naszym 
wieczorze w klimacie PRL. Nie sądziliśmy, że w tym 
roku postanowicie aż tak mocno pobić rekord 
frekwencji, jednak ponownie, podczas tego 
jednego lipcowego wieczora tłumnie stawiliście się 
"do czynu tanecznego".
Nawet przebudowa Sulęcińskiego Ośrodka Kultury 
nie powstrzymała nas od przeprowadzenia tej 
imprezy. W tym roku skorzystaliśmy z gościnności 
sąsiadów z Sulęcińskiego Ośrodka Sportu 
i Rekreacji i do naszej zabawy posłużyła płyta 

boiska asfaltowego, które w swojej historii niejedną taką zabawę widziało.
Ach co to była za noc! Muzyczne hity artystów z PRLu, największe przeboje zza Żelaznej 
Kurtyny, smakowita "garmażerka" przygotowana przez Koło Gospodyń Wiejskich 
''Muszkowianki'', dekoracje sprzed dziesięcioleci i pojazdy z epoki to dopiero pół przepisu 
na dobrą zabawę.

PRZEPRASZAMY ZA USTERKI
WIECZÓR W KLIMACIE PRL

WAKACYJNE STUDIO PIOSENKI
Wakacje to niezwykle pracowity czas dla naszego Studia Piosenki, które w lecie 
spotykało się głównie w Kontenerze Kultury w Parku Miejskim. W tym czasie dwa razy 
w tygodniu spotykali się nie tylko stali uczestnicy Studia Piosenki ale była także grupa 
siedmiolatków, która po raz pierwszy – raz w tygodniu próbowała pracy z mikrofonem.

Pięciokrotnie także odbyły się spotkania dzieci Studia Piosenki Sulęcińskiego Ośrodka 
Kultury oraz dzieci akcji letniej Miejskiego Domu Kultury w Ośnie Lubuskim.
Zajęcia te prowadzili:
- Patrycja Goławska - MDK Ośno Lubuskie
 - Roman Stefaniak - nauczyciel muzyki prowadzący młodzieżową orkiestrę dętą w Ośnie 
Lubuskim
- Waldemar Handzlewicz - trener wokalny Sulęcińskiego Ośrodka Kultury.
Efekty tych działań w postaci teledysków publikujemy w social-mediach oraz kanale 
YouTube Sulęcińskiego Ośrodka Kultury.

W ostatnich latach już tradycją stały się lipcowe wyjazdy ekipy SOK 
na zaprzyjaźniony niemiecko-polski festiwal Liederlauschen am Rand 2023 - 
Open Air Festival im Oderbruch. 
Nie inaczej było w tym roku i powoli możemy 
spokojnie spojrzeć na to wszystko co wydarzyło 
się w dniach 14-16 lipca 2023 podczas festiwalu, 
który jest zlokalizowany w urokliwej wsi 
Oderaue w bliskości Odry.
W ramach współpracy jak co roku zawitaliśmy 
z torem do Kapsel Cross cieszącym się ogromnym 
zainteresowaniem zarówno wśród dzieci jak 
i dorosłych. Nie zabrakło prawdziwych emocji, 
a rozgrywki trwały od wczesnego poranka do 
późnego wieczora i nawet upalne warunki nie były 
w stanie powstrzymać chętnych do gry. A sam 
festiwal? Stworzony przez niezwykłych ludzi 
w niesamowitym miejscu. Polecamy go z całego 
serca.

KAPSEL CROSS NA 
LIEDERLAUSCHEN AM RAND 2023 
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ŚWIĘTO LATAWCA
SOKowirówka
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soksulecin@gmail.com  bibliotekasoksulecin@gmail.com ul. Moniuszki1, 69-200 Sulęcinwww.soksulecin.pl  www.bibliotekasulecin.pl

Zapraszamy do udziału w kolejnej edycji Święta Latawca - zawodów 
organizowanych rokrocznie przez Sulęciński Ośrodek Kultury w dwóch 
kategoriach:
- latawce skrzynkowe
- latawce płaskie
Spotykamy się już 8 października (niedziela) o godzinie 11.00 na Stadionie 
Miejskim im. Stanisława Ożoga w Sulęcinie (ul. Moniuszki 1)

Udział w zawodach 
może wziąć każdy, bez ograniczenia wiekowego, w każdej kategorii jury 
przyzna puchar oraz nagrody rzeczowe za pierwsze trzy miejsca zaś 
dla wyróżnionych upominki.

Pełen regulamin wydarzenia znajduje się na stronie internetowej 
www.soksulecin.pl

Końcówka lata i początek jesieni to najlepszy czas przygotowanie najlepszych 
domowych trunków i przetworów. Dlatego przygotowując je, wybierzcie te, 
które wezmą udział w tegorocznej edycji konkursu "Jesienny Wieczór Dobrego 
Smaku".
Zapraszamy na konkurs domowych trunków i przetworów!
Wszystkich twórców domowych przetworów oraz znawców niepowtarzalnych, 
własnoręcznie wykonanych trunków zapraszamy do wzięcia udziału w naszym 
tradycyjnym i przepysznym konkursie. Podczas Jesiennego Wieczoru Dobrego 
Smaku, jak co roku, wyłonimy naj lepsze smaki Sulęcina i  okol ic !

Szczegółowe informacje są dostępne w regulaminie na stronie soksulecin.pl

SULĘCIŃSKI FESTIWAL SMAKÓW ŚWIATA

Food Trucki wracają do Sulęcina!
16-17 września 2023 r. - Zapisujcie w kalendarzach. Specjalnie dla Was przez 
2 dni, na Placu Czarnieckiego w Sulęcinie, staną ciężarówki z jedzeniem z całego 
świata.
Przyjdźcie i spróbujcie nowych smaków!
 
Jesteśmy:
Sobota: 12:00 - 22:00
Niedziela 12:00 - 21:00
 
Dodatkowym smaczkiem będzie SOK Music Truck Sulęcińskiego Ośrodka 
Kultury, gdzie nie tylko czas Wam będzie umilać muzyka z ramówki 
RadioSOK.pl, ale także w sobotę w godzinach 17:00-22:00 oraz w niedzielę 
od 17:00 do 21:00 swoje sety zaprezentuje tak ciepło przyjęta ekipa 
#FSUonTour / Klimatycznie Deepowo w składzie: Ziewol, Hubert Słota, 
Luc Deep i El Huzar

Zapraszamy bardzo serdecznie!
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- Kończy się kadencja Sejmu. Czym ta 
kadencja różniła się od poprzedniej?
- To była jedna z najtrudniejszych kaden-
cji naszego parlamentu. Z jednej strony 
2020 rok i pandemia następnie wojna 
na Ukrainie i bezustanny atak opozycji 
oraz Brukseli. Tak nie było w poprzedniej 
kadencji. Do tego dołączyła się moja oso-
bista tragedia, czyli śmierć żony w czasie 
pandemii.

- Nie było łatwo…
- Nie powiem, że nie, ale wiara pozwoliła 
mi przejść przez najtrudniejsze chwile w 
moim życiu. 

-W opinii samorządowców oraz nawet 
opozycyjnych polityków stawia się Pana 
z wzór osoby, która nie patrząc na poli-
tyczne barwy pomaga w rozwiązywaniu 
trudnych spraw.
- Nie patrzę na barwy, ale na ile je-
steśmy w stanie pomóc w rozwiązaniu 
problemów, które pomogą mieszkańcom 
regionu. Poza tym uważam, że rozwój 
województwa jest sprawą nadrzędną. 
Musimy tworzyć lepsze warunki do życia, 
pracy czy bezpieczeństwa. Jeżeli uda mi 
się pomóc w załatwianiu środków np. na 
remont wiaduktu przy ulicy Zjednoczenia 
w Zielonej Górze, kto na tym skorzysta? 
My wszyscy. Dzięki mojej współpracy z 
premierem Mateuszem Morawieckim 
udało się pozyskać środki i wyremonto-
wać most w Cigacicach.  Tym mostem 
jeżdżą wszyscy. Ktoś sprawdza czy ten 
jest z PiS czy PO ? To nie tak ma być.

- Dzięki Panu udało się pozyskać i wyre-
montować autostradę A-14 na południu 
województwa…
- Za chwilę będzie oddana do użytku 
a dzięki niej powstała w rejonie Iłowy 
Żagańskiej wielka strefa gospodarcza. 
Są nowe miejsca pracy i gwarantowany 
rozwój dla tego regionu. Dzięki współpra-
cy z wojskiem powstanie w Żaganiu już 
niedługo fi lia Akademii Wojsk Lądowych. 
Tam będą się szkolić przyszli obrońcy 
Rzeczpospolitej. Udało mi się doprowa-
dzić do przekształcenia lotniska w Babi-
moście, które zostało przejęte od Urzędu 
Marszałkowskiego przez Wojsko Polskie. 

- Ten aspekt bezpieczeństwa jest nie-
zmiernie ważny
- Dlatego też modernizujemy sieć dróg i 
powstają nowe, jak przyszła obwodnica 
Zielonej Góry. To Wojsko zapłaci za drogę 
od mostu w Pomorsku do kolejnego zjaz-
du na S-3 w rejonie Sulechowa. Szykuje 
się też kolejny odcinek obwodnicy Żaga-

nia. Dalej ważne jest, aby powstał nowy 
ciąg drogi z przyszłej obwodnicy Zielonej 
Góry w stronę Żar i Żagania.

- Widać Pana rękę w dużej ilości roz-
wiązań komunikacyjnych i nie tylko na 
terenie regionu.
- Obwodnica południowa Zielonej Góry, 
która została otwarta w tym roku. Wspar-
cie przy zakupie elektrycznych autobu-
sów czy pomoc w realizacji kapitalnego 
projektu w postaci kolei śródmiejskiej dla 
aglomeracji zielonogórskiej, która obej-
mie Nową Sól, Zieloną Górę, Sulechów, 
Nowogród Bobrzański a przy okazji uła-
twi komunikację mieszkańcom. Poza tym 
chciałem przypomnieć o moich odrzań-
skich projektach, które doczekały się re-
alizacji, jak podniesienie mostu w Krośnie 
Odrzańskim, czy niedługo rozpoczynają-
cą się budowę mostu w Pomorsku. 

- Co z mostem w Połęcku ? 
- Jest na liście, ale wymaga większego 
zaangażowania samorządu woje-
wództwa. Tam jest pomysł tego 
rodzaju, aby stworzyć drogę 
rokadową wzdłuż granicy 
z Niemcami. Stworzy ona 
możliwości rozwoju dla gmin 
przygranicznych, które zo-
stały zostawione same so-
bie. Do rozwoju potrzebują 
infrastruktury np. drogo-
wej, której aktualnie nie 
mają. Samorządowcy 
z małych gmin chwalą 
sobie Polski Ład, bo 
dzięki dofi nasowaniu 
95 procent z budżetu 
Państwa do inwestycji 
stać ich na inwestycje 
o których wcześniej 
mogli pomarzyć. 
Nie da się w krót-
kim czasie odrobić 
zapóźnień. Nadmie-
nię, że środki unijne 
wymagają większego 
wkładu własnego.

- Co sprawiło satysfakcję ?
- Kończy się sprawa zjazdu z 
autostrady A-2 w rejonie Gro-
nowa koło Łagowa. Po wielu 
spotkaniach i nawet odtajnieniu 
fragmentu umowy koncesyj-
nej Autostrady Wielkopolskiej 
sądzę, że najbliższym czasie 
rozpoczną się procedury 
administracyjne związane 
z projektem oraz budową 

zjazdu. Przy okazji w miejscowości Stok 
powstanie duże centrum logistyczne, ale 
nie chcę zdradzać szczegółów. 

- Na zakończenie naszej rozmowy dal-
sze plany
- Praca na rzecz miesz-
kańców oraz rozwoju 
naszego pięknego 
kraju, jakim jest 
Polska.

-Dziękuję za 
rozmowę.  

Działać dla Polski i Polaków
 

Rozmowa z posłem JERZYM MATERNĄ

Bezpieczna przyszłość Polaków
Lista

Poz. 3
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Rozmowa z Tomaszem Rafalskim, radnym Gorzowa
Przekrój Lokalny: Jak ocenia Pan wpływ Kostrzyńsko-
-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej na rozwój 
gospodarczy Kostrzyna nad Odrą?
Tomasz Rafalski: Niewątpliwie Strefa przyniosła naszemu 
regionowi wiele korzyści. Przede wszystkim, dzięki inwe-
stycjom przedsiębiorców w strefie, udało się stworzyć 
wiele atrakcyjnych miejsc pracy. Na terenie całej Strefy 
powstało ponad 30 tys. nowych miejsc pracy, a niemalże 
drugie tyle etatów zostało zachowanych dzięki podjętym 
przez inwestorów decyzjom. Inwestorzy strefowi w sa-
mym tylko Kostrzynie nad Odrą ponieśli nakłady inwesty-
cyjne przekraczające 1 mld PLN, tworząc przy tym ponad 
2 tys. miejsc pracy. Wkład zarówno pracowników spółki 
zarządzającej Strefą, jak i przedsiębiorców w niej funkcjo-
nujących jest w związku z tym nie do przecenienia. Ko-
strzyn nad Odrą jest najlepszym przykładem miasta, które 
dzięki istnieniu strefy może się dynamicznie rozwijać.  
Jakie oczekiwania mają inwestorzy wobec Kostrzyna 
nad Odrą? Co należałoby zrobić aby to miasto było 
jeszcze bardziej atrakcyjne dla przedsiębiorców?
Rozmawiając dziś z przedsiębiorcami słyszy się o głównym 
wspólnym problemie, dotykającym wszystkich przedsię-
biorców. Dotyczy to i tych już działających w Kostrzynie 
nad Odrą jak i tych planujących swoje inwestycje. Jest to 
obawa związana z pozyskiwaniem nowych pracowników. 
Wszystkie rozwijające się przedsiębiorstwa zadają sobie 
pytanie czy uda im się znaleźć odpowiednich pracowni-
ków. Takich, którzy mają umiejętności techniczne, potra-
fią pracować w zespole i przede wszystkim są z Kostrzyna 
nad Odrą, Gorzowa lub okolic. Na szczęście dużo dobrego 
udało się zrobić w tym temacie dzięki współpracy z Ko-
strzyńsko-Słubicką Specjalną Strefą Ekonomiczną S.A., 
naszymi szkołami branżowymi, Wydziałem Technicznym 
Akademii Jakuba z Paradyża oraz przede wszystkim na-
szymi przedsiębiorcami. Kształcenie branżowe zostało w 
znacznym stopniu dostosowane do potrzeb przedsiębior-
ców. Studia dualne oferowane przez Wydział Techniczny 
AJP cieszą się dużym uznaniem wśród studentów a firmy 

Tomasz Rafalski - nasz przedstawiciel w Sejmie?
przyjmują do pracy osoby, które jeszcze są w trakcie na-
uki. To pokazuje, że współpraca jest udana, choć zawsze 
ktoś może powiedzieć mogłoby być lepiej. Z racji bliskości 
Akademii do Kostrzyna nad Odrą coraz większy odsetek 
studentów stanowią tam mieszkańcy tego miasta. 
Drugim niezmiernie ważnym problemem, który w chwi-
li obecnej jest w znacznym stopniu rozwiązywany jest 
skomunikowanie Kostrzyna nad Odrą ze światem. Pod-
jęte decyzje o remoncie, budowie i rozbudowie nowych 
mostów na rzekach Warcie i Odrze zaskutkują w nieda-
lekiej przyszłości szerokim otwarciem wrót miasta we 
wszystkich kierunkach. W chwili obecnej remonty sta-
nowią pewna niedogodność dla mieszkańców, ale już za 
kilkanaście miesięcy będą oni mogli sprawnie poruszać 
się zarówno po drogach i jak i po torach kolejowych. W 
ciągu następnych lat powstanie duża obwodnica miasta i 
w następnej kolejności most graniczny na Odrze. Inwesty-
cje infrastrukturalne połączone z inwestycjami w budowę 
nowych osiedli mieszkaniowych spowodują, że Kostrzyn 
jeszcze bardziej przyspieszy i stanowił będzie bardzo waż-
ny punkt społeczno-gospodarczy na mapie województwa 
i całej Polski. Jestem o tym przekonany. 
A jak wygląda dostępność terenów inwestycyjnych?
Zarówno miasto, jak i strefa inwestują w infrastrukturę 
techniczna, dzięki czemu tereny przemysłowe są lepiej 
przygotowane do przyjęcia nowych inwestorów. To klu-
czowy element w przyciąganiu nowych firm do regionu. 
Dzięki inicjatywie K-S SSE miasto przygotowuje bardzo 
atrakcyjną ofertę dla kolejnych inwestorów w Kostrzynie 
nad Odrą. W naszym mieście jest jeszcze ponad 400 ha te-
renów, które wymagają zagospodarowania. Powstaną na 
nich nie tylko nowe osiedla mieszkaniowe, ale również i 
zakłady produkcyjne. Wspólnie ze Strefą miasto przygoto-
wuje kolejne hektary pod inwestycje przemysłowe. 
Czy miasto Kostrzyn nad Odrą ma realne korzyści bu-
dżetowe w związku z rozwojem strefy?
Dzięki rozwojowi strefy i powstawaniu nowych miejsc 
pracy, wpływy z PIT do budżetu miasta znacząco wzrosły. 
Liczone są one w wielu milionach złotych. Należ pamiętać, 

że wszystkie firmy strefowe płacą podatek dochodowy PIT 
od pracowników, zwolnieniem objęty jest podatek CIT. A 
to właśnie wpływy z podatku PIT zaraz obok podatków od 
nieruchomości, są jednym z głównych źródeł zasilających 
budżet miasta. Ponad 38% wszystkich wpływów podatko-
wych z PIT płaconych przez przedsiębiorców w Kostrzy-
nie trafia bezpośrednio do budżetu miasta. Wśród tych 
przedsiębiorców znaczna część to właśnie przedsiębiorcy 
strefowi, którzy na chwilę obecną zatrudniają ponad 5 
tys. pracowników. To dodatkowe środki, które mogą być 
przeznaczone na kolejne inwestycje, przyczyniając się do 
dalszego rozwoju Kostrzyna. Nie bez znaczenia pozostają 
również wpływy z podatku od nieruchomości. Warto było 
na początku zwolnić przedsiębiorców z konieczności pła-
cenia tej daniny. Dwadzieścia lat temu ówczesne władze 
miasta potraktowały tę decyzję jako inwestycję, która dzi-
siaj zwraca się po wielokroć. Pamiętamy również, iż stre-
fa jest bardzo ważnym partnerem wszystkich zespołów 
sportowych działających w Kostrzynie nad Odrą. Swoim 
wsparciem obejmuje również przedszkola, szkoły i orga-
nizacje społeczne. Gdyby nie podjęte wcześniej decyzje 
o utworzeniu Kostrzyńsko-Słubickiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej życie w Kostrzynie nad Odrą wyglądałoby 
dzisiaj zupełnie inaczej. Były to bardzo dobre decyzje…
Dziękuję za rozmowę.

Tomasz Rafał

RAFALSKI

LISTA

POZ.

24

Sfinansow
ano z KW

 Praw
a i Spraw

iedliw
ości

Nr 9(112)  2023  wrzesień  2023

Zbieraj surowce wtórne
 - chroń środowisko i zdobywaj nagrody!

Doposażenie ZUOK w Długoszynie

Idzie jesień – nie pal odpadów!
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“Bardzo dużo pomógł” - czę-
sto można słyszeć takie słowa 
z ust liderów opinii, kiedy py-
tamy ich o posła Mejzę. Jak się 
dowiadujemy, lubuski poseł 
bardzo prężnie współpracuje z 
jednostkami OSP w powiecie. 
“Strażacy sporo mu zawdzię-
czają” - takie informacje prze-
kazuje nam jedna z osób, która 
doskonale zna związki Łukasza 
Mejzy z lokalnymi organiza-
cjami. Kilka jednostek, dzięki 
współpracy z posłem, mogło 
realizować ambitne projekty, 
pozyskało dofinansowanie na 
nowe wyposażenie, dzięki cze-
mu mieszkańcy regionu mogą 
czuć się bezpieczniej.

„Pochodzę z małej wsi, 
przez co doskonale wiem, jak 
istotna jest służba strażaków 
z ochotniczych straży pożar-
nych. Kłaniam się im nisko, bo 
to właśnie oni dbają o nasze 
bezpieczeństwo i angażują się 
w życie lokalnej społeczności. 
Dzięki konkretnym działaniom 
wspólnie walczymy o to, żeby 

Poseł Mejza liderem w powiecie! O co chodzi?
W powiecie jednym z głośniejszych tematów w ostatnim czasie jest fala banerów posła Łukasza Mejzy, które pojawiły się na płotach. Skąd 
taka aktywność posła w naszym regionie? Jak się okazuje, Łukasz Mejza ma spore związki z naszym powiatem.

te nasze małe oj-
czyzny były jeszcze 
bezpieczniejsze. Ra-
zem z jednostkami 
z powiatu sulęciń-
skiego wywalczy-
liśmy już sporo, a 
dopiero stawiamy 
pierwsze kroki. Nie-
długo będzie mieli 
jeszcze więcej do-
brych informacji dla 
mieszkańców!” - ko-
mentuje Mejza.

Wśród banerów 
posła Mejzy wy-
różniają się także 
materiały zawie-
szone w okolicach Torzymia, 
dotyczące budowy nowocze-
snej hali sportowej dla dzieci 
i młodzieży w Torzymiu. Jest 
to rekordowa inwestycja, na 
którą środki zostały pozyskane 
właśnie dzięki wsparciu posła 
Mejzy. “To była wyjątkowo wy-
magająca walka, ale cieszę się, 
że daliśmy radę i mieszkańcy z 
Torzymia będą mogli cieszyć 

się z hali, na którą tak długo 
czekali. Dzięki skutecznej i do-
brej współpracy sprawiliśmy, 
że Torzym może pochwalić się 
rekordową sportową inwesty-
cją!” - komentuje poseł Mejza.

Czy lubuski poseł nadal 
będzie wspierał powiat su-
lęciński? Aktualnie walczy o 
ponowne objęcie mandatu 
Posła na Sejm RP. Startuje z 

11. pozycji na liście wyborczej 
Prawa i Sprawiedliwości. Jak 
oceniają jego szanse miesz-
kańcy? “Dużo się mówi o jego 
działaniach, nie ma drugiego 
takiego posła, co tyle zrobił tu 
dla regionu. Myślę, że ludzie to 
docenią” - mówi jedna z miesz-
kanek. Jej sąsiad za to mówi 
bez ogródek, że poseł Mejza to 
“nie jego opcja polityczna”, ale 

jednak jego głos ma: “Ja się nie 
chce mieszać już w te wojny 
PiS-u i PO, zmęczony jestem, 
obecny rząd nie podoba mi się 
do końca, ale Mejza chociaż coś 
dla nas zrobił, więc niech on 
zostanie w tym Sejmie”. O tym, 
czy poseł Łukasz Mejza będzie 
nadal reprezentował Lubuskie 
w Warszawie, mieszkańcy za-
decydują 15. października.

Tomasz Rafał

RAFALSKI

kanistry i beczki
płyty gumowe

zbiornik ibc 1000l
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PAKIET ENTRY+ 

70 kanałów 
39 HD 10 zł m-c/

TELEWIZJA        INTERNET        TELEFON

Masz problem z odbiorem telewizji naziemnej?
Przyjdź i weź telewizję satelitarną od CANAL+

11.09-17.09 - Apteka “Konwalia” przy ul. 
Kościuszki 16 
18.09-24.09 - Apteka  “Centrum Zdrowia" przy 
ul. Pincekiego 1
25.09-1.10 - Apteka “Pod Platanem” przy ul. 
Wiejskiej
2.10-8.10 - Apteka “Piokar” przy ul. Dudka
9.10-15.10 - DOZ Apteka dbam o zdrowie przy 
ul. Poznańskiej 1
16.10-22.10 -Apteka “Dobre Zdrowie” przy ul. 
Witosa 1
23.10-29.10 - Apteka “Lub-Farm” przy ul. 
Kościuszki 3 w Sulęcinie

Która apteka 
czynna?
Harmonogram dyżurów aptek ogól-
nodostępnych na terenie Powia-
tu Sulęcińskiego w 2023 r. W pilnych 
przypadkach – recepta z SOR - moż-
liwe wydanie leku w porze nocnej  
tel. 607 844 469.

Ogłoszenia Drobne

dr n. med. Jolanta 
Lubin

specjalista onkologii 
klinicznej

praktykujący w 
poznańskim ośrodku.

Tel. kontaktowy: 
608-888-912 

od wtorku do piątku  
w godz. 17.00 – 20.00

PRZEKRÓJ POLECA:

LOKUM Biuro Nieruchomości w Sulęcinie
kawalerka ul. Kilińskiego
mieszkanie Park Bankowy
mieszkanie w Rudnicy
4,58 ha w Smogórach
działka budowlana Lubniewice
działka budowlana Ostrów
dom ul. Kościuszki S-n
mieszkanie Pl. Mickiewicza S-n
dom ul. Daszyńskiego S-n
12 działek ul. Młynarska

kawalerka Ośno Lub. 
dom Karkoszów k/Krzeszyc
mieszkanie Torzym 

domek nad jeziorem Torzym
kiosk handlowy ul. Kościuszki
sklep budowlany Torzym
5 działek Os. Słoneczne II
mieszkanie Dębowiec
działka w Bledzewie
dom ul. Pineckiego
dom (bud.) Lubniewice

Do wynajęcia:
mieszkanie 2-pok. Ostrów
hale w Torzymiu
7 hal w Ośnie Lub.
mieszkania dla firm 

Pozostałe oferty, zdjęcia  
i opisy na: 
www.nieruchomosci.sulecin.biz.pl

W ofercie ok. 30 pozycji - wybierz 
coś dla siebie

Biuro Nieruchomości LOKUM  
Ostrów 2c, 69-200 Sulęcin
tel. 503 65 75 00  
lokum@sulecin.biz.pl

 Kupię motocykle Mz, Simson, 
Wsk, Wfm, Komar,Jawa, SHL, 

Romet, Junak, NSU i inne 
Tel.726-085-110

Potrzebny szpachlarz-tyn-
karz przy remoncie w domu 
prywatnym. Tel. 667986177

FIRMOM DZIĘKUJĘ

Dam zakwaterowanie i wyży-
wienie osobie w zamian za 

pomoc przy remoncie w domu 
prywatnym. Może być para. 

Tel. 667986177
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DUŻY W
YBÓR OPON!!!

(wjazd do Sulęcina)

Otwarte:
Pn - pt : 8 - 17
Sob       : 8 - 13

Rząd, telewizja, gazety oraz 
internet wszem i wobec ogła-
szają, że emeryci dostaną 13 
emeryturę - ja pewnie dosta-
nę także, bo jestem emery-
tem.  Jest jednak pewne „ale” 
– 13 emerytura będzie z pienię-
dzy ... emerytów. 

Po kolei – co to jest walo-
ryzacja? Wikipedia podaje: 
podparte ustawą podwyższenie 
nominalnej wartości pieniądza 
wobec kursu złota; przywrócenie 
dochodom ich realnej warto-
ści utraconej z powodu inflacji. 
Odnosi się to głównie do świad-
czeń socjalnych takich jak płace, 
renty czy emerytury. Ogólnie 
rzecz biorąc rewaloryzacja jest 
to nadanie pierwotnej warto-
ści, odnowienie, przywrócenie 
świetności.

Jak w Polsce wylicza się infla-
cję ? 

Waloryzacja polega na po-

13 emerytura – wielkie oszustwo
NADESŁANO DO PRZEKROJU

mnożeniu kwoty świadczenia 
(emerytury) i podstawy jego 
wymiaru przez wskaźnik walo-
ryzacji. 

Wskaźnik waloryzacji to dwa 
elementy łącznie:

1. średnioroczny wskaźnik 
cen towarów i usług konsump-
cyjnych dla gospodarstw do-
mowych emerytów i rencistów 
z roku poprzedniego, albo 
średnioroczny wskaźnik cen to-
warów i usług konsumpcyjnych 
ogółem, jeżeli jest on wyższy 
od wskaźnika cen towarów i 
usług konsumpcyjnych dla go-
spodarstw domowych emery-
tów i rencistów 

2. zwiększony o co najmniej 
20 % realnego wzrostu prze-
ciętnego wynagrodzenia w 
poprzednim roku kalendarzo-
wym.

Wskaźnik ten jest ogłaszany 
w ustawie budżetowej. Walory-

zacja jest więc po to, by wsku-
tek procesów inflacyjnych eme-
ryt otrzymywał świadczenie na 
podobnym poziomie i nie stał 
się w końcu żebrakiem lub ban-
krutem.

Ile podwyżki powinni otrzy-
mać polscy emeryci w ramach 
rewaloryzacji?

Wg wskaźników i wyliczeń 
emeryci powinni dostać w 2019 
r rewaloryzację na poziomie 
3,26 (tj. 103,26 %). A rząd za-
fundował im rewaloryzację na 
podstawie wskaźnika 2,86 (tj. 
102.86 %). Zaoszczędzono więc 
na emerytach dając im mniej-
szą rewaloryzację. Z zaoszczę-
dzonych pieniędzy teraz rząd 
wypłaci emerytom świadczenie 
nazywane 13 emeryturą. Czyli 
najpierw rząd zabrał emerytom 
część pieniędzy, żeby za chwi-
lę to oddać, ale z odpowiednią 
dozą propagandy, że robi eme-
rytom dobrze. 

Niestety rząd zapłaci 13-tkę 
z ich własnych – emerytów – 
pieniędzy, bo obniżenie rewa-
loryzacji o 0,4 pkt spowoduje, 
że przez kolejnych 12 miesięcy 
(od 1. marca 2019 do 1. marca 
2020) emerytury będą co mie-
siąc niższe o ten właśnie wskaź-
nik – a wypłata 13-ki jednora-
zowa.  Emeryt dostanie więc 
swoje należne pieniądze nieco 
wcześniej tj. w maju 2019r, a 

nie rozłożone w comiesięcznej 
emeryturze do marca przyszłe-
go roku.

Jest jeszcze jeden aspekt 
– przyszłościowy. Obniżenie 
rewaloryzacji powoduje, że 
emeryci w tym roku może nie 
stracą (nieliczni nawet nieco 
zyskają), bo niższą rewalory-
zację zrekompensuje im 13 
emerytura, ale za to wszyscy 
stracą w latach następnych 
i już tak będzie do końca ich 
emeryckich dni, bo w każdym 
następnym roku emeryci 
dostaną mniej emerytury 
właśnie o ten zaniżony w br. 
wskaźnik rewaloryzacji. Prościej 
- obniżenie rewaloryzacji w 
tym roku powoduje automa-
tyczne obniżenie emerytur 
we wszystkich latach następ-
nych. Tej straty pewnie nie zre-
kompensuje w przyszłości już 
żaden następny rząd. Najwię-
cej zyskają ci emeryci, którzy 
umrą zaraz po otrzymaniu tej 
13 emerytury. Ci którzy dożyją 
marca następnego roku wyjdą 
na zero. Wszyscy, którzy pożyją 
dłużej – stracą. Dla emerytów, 
którym zostało 2, 3 lub 5 lat 
życia może nie będą to kwo-
ty duże, ale ci młodsi emeryci 
przez wiele kolejnych lat pobie-
rania swoich emerytur stracą w 
konsekwencji dużo więcej niż 
rozreklamowana 13 emerytura. 
Nawet gdyby 13-tka była wy-
płacana w latach następnych, 
to i tak ich emerytury realnie 
obniżą się o zaniżony w 2019 r. 
wskaźnik rewaloryzacji. 

W ustawie o przyznaniu 13 

emerytury PiS zapisał, że bę-
dzie to niestety jednorazowe 
świadczenie – więc emeryci w 
kolejnych latach nie mają co li-
czyć na 13 emeryturę. 

Podsumowując – wypłata 13 
emerytury nie jest więc żadnym 
dodatkowym świadczeniem, a 
jedynie wyrównaniem zaniżo-
nej  rewaloryzacji. Zapowiada-
na 13 emerytura w wysokości 
1.100 zł dla wszystkich podlega 
obciążeniom fiskalnym, więc 
do wypłaty „na rękę” będzie tyl-
ko 888 zł.

Zyska jedynie rząd PiS (pro-
pagandowo) obwieszczając 
wszystkim jak to dobrze (?) robi 
emerytom uszczęśliwiając ich 
13 emeryturą. W moje ocenie 
jest to bardzo nieprzyzwoity 
chwyt marketingowy przed 
nadchodzącymi wyborami – to 
robienie wody z mózgu milio-
nom Polaków (nie tylko eme-
rytom). To jedynie zagrywka 
przed wyborami i dodatkowo 
w najbardziej bezczelnym wy-
daniu – psująca zarówno poli-
tykę społeczną, jak i politykę w 
ogóle. 

Ja sam osobiście wolałbym 
otrzymać należną mi rewalory-
zację wg wskaźnika 3,26 i bez 
tej napuszonej indoktrynacji. 
A w następnych latach i tak na 
tym stracę, więc nie mam się 
czym cieszyć. 

Z życzeniami długich lat życia 
wszystkim emerytom oraz 
trzeźwości w myśleniu

emeryt Stanisław P.

,,Grają trąby, dzwonią dzwony.
 Radość dziś napełnia kraj.
 W Polsce wielkiej, odrodzonej
 Wiwat! Wiwat Trzeci Maj!»

Dnia 29 kwietnia w Szkole 
Podstawowej im. Żołnierza 
Polskiego w Wędrzynie odbył 
się uroczysty apel z okazji 228 
rocznicy uchwalenia Konsty-
tucji 3 Maja. To uroczystość 
wpisana w coroczny kalen-
darz naszej szkoły.

Ważność święta była okazją 
do przygotowania progra-
mu artystycznego, w którym 
wzięli udział uczniowie kla-
sy VI b i VII a. Podczas apelu 
przypomniano tło historycz-
ne wydarzeń z 3 maja 1791r., 
recytowano piękne wiersze, 
śpiewano pieśni patriotyczne.

Występ miał za zadanie przy-
bliżyć to doniosłe wydarzenie 
historyczne, a także uświa-

Apel z okazji uchwalenia Konstytucji 3 Maja
SULĘCIN / WĘDRZYN

domić wszystkim, jak istotną 
rolę pełni ten dokument w 
czasach współczesnych. Po-
wagę sytuacji podkreślały 
galowe stroje uczniów, barwy 
narodowe i ważne dla Polski 
hasła.

Dyrektor szkoły - p. Edyta 
Jakóbczak, na zakończenie 

apelu, podkreśliła rangę tego 
ważnego wydarzenia i skło-
niła wszystkich do refleksji 
nad słowami: OJCZYZNA,PA-
TRIOTYZM i WOLNOŚĆ. Takie 
spotkania to wspaniała lekcja 
historii i patriotyzmu dla całej 
społeczności szkolnej.

B.K.
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Justyna Lewicka: Będę posłanką 
dobrych ludzi, a nie partii.
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